

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

CHINA'S REGIONAL AND BILATERAL TRADE AGREEMENTS

Wang Zihao

Scientific supervisor –
Candidate of Legal Sciences, Associate Professor
Mikhailiova T.N.

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis :49 p, 7 tables, 78 sources.

2.Keywords:REGIONAL TRADE AGREEMENTS, BILATERAL TRADE AGREEMENTS, CHINA'S TRADE COOPERATION, WTO, EAEU, BELARUS, INTERNATIONAL TRADE LAW, DISPUTE RESOLUTION

3. The content of the work

Object of the study is China's regional and bilateral trade agreements system.

Subject of the study is the legal framework and implementation mechanisms of China's trade agreements.

The aim of the thesis : is to comprehensively grasp the development characteristics and trends of China's regional and bilateral trade agreements and provide references for improving relevant legal systems.

Methods of research: literature review, case analysis, and comparative research,.

*Results:*This research conducting systematic review and in-depth analysis of China's participation in regional and bilateral trade agreements to explore China's participation and innovation in international economic and trade rule-making. The research finds that China's regional and bilateral trade agreements demonstrate characteristics of rule innovation, improved openness levels, and expanded cooperation areas, making important contributions to promoting regional economic integration and constructing an open world economy.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work have yielded substantial practical benefits for Chinese companies.Such as provide enterprises with insight into market access opportunities, reduce trade costs, optimise industrial structure, facilitate overseas investment and attract foreign investment. This, in turn, enhances the international competitiveness of enterprises and expands the development space.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: 49 стр, 7 таблиц, 78 источников.

2. Ключевые слова: РЕГИОНАЛЬНЫЕ ТОРГОВЫЕ СОГЛАШЕНИЯ, ДВУСТОРОННИЕ ТОРГОВЫЕ СОГЛАШЕНИЯ, ТОРГОВОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО КИТАЯ, ВТО, ЕАЭС, БЕЛАРУСЬ, МЕЖДУНАРОДНОЕ ТОРГОВОЕ ПРАВО, РАЗРЕШЕНИЕ СПОРОВ

3. Содержание работы

Объектом исследования является система региональных и двусторонних торговых соглашений Китая.

Предметом исследования являются правовые основы и механизмы реализации торговых соглашений Китая.

Методы исследования: обзор литературы, анализ случаев и сравнительное исследование.

Результаты: Это исследование проводит систематический обзор и углубленный анализ участия Китая в региональных и двусторонних торговых соглашениях для изучения участия и инноваций Китая в международном экономическом и торговом нормотворчестве. Исследование показывает, что региональные и двусторонние торговые соглашения Китая демонстрируют характеристики инноваций правил, улучшенные уровни открытости и расширенные области сотрудничества, внося важный вклад в продвижение региональной экономической интеграции и построение открытой мировой экономики.

Надежность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты диссертационной работы надежны. Работа была выполнена независимо.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы принесли китайским компаниям существенную практическую пользу. Например, они дают предприятиям представление о возможностях доступа к рынку, снижают торговые издержки, оптимизируют промышленную структуру, способствуют зарубежным инвестициям и привлекают иностранные инвестиции. Это, в свою очередь, повышает международную конкурентоспособность предприятий и расширяет пространство для развития.